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Prezident České republiky Petr Pavel: Když politici nastupují 
do funkce, často mluví o 100 dnech hájení. Předcházejí tím 
případné kritice za vlažný start. To by mně nebylo vlastní. Raději 
budu kritizován za příliš aktivní start. Proto jsem připravil plán 
konkrétních cílů na prvních 100 dní ve funkci. Po uplynutí této doby 
mě budete moci posuzovat podle výsledků, nikoli podle slov a slibů. 
Mé kroky budou směřovat k naplnění cílů v osmi oblastech.

Prvních sto dní

Z inaugurace prezidenta České republiky Petra Pavla, Praha, 9. březen 2023. Foto: Kancelář prezidenta republiky

 Otevírání Hradu veřejnosti - Za-
hájím proces otevírání Pražského hra-
du veřejnosti. Bezpečnostní opatření 
uvolním v maximální míře, kterou po-
licie umožní, tak aby odpovídala ak-
tuálnímu hodnocení rizik. Zorganizuji 
kulatý stůl se zástupci odborné veřej-
nosti i občanské společnosti na téma 
kulturního otevírání Hradu. O jeho vý-
sledcích budu informovat veřejnost. 
Budu jednat se zástupci architektů 
a s odborníky na veřejný prostor k té-
matu revitalizace prostor Pražského 
hradu a jeho okolí, za tímto účelem 
jmenuji také externího poradce.

 Transparentní a pravidelná ko-
munikace - Zavedu systém pravidel-

ných brífinků pro média, kde získa-
jí odpovědi na všechny otáz-

ky k programu prezidenta 
a připravovaným krokům. 
Provedu revizi komuni-
kačních kanálů preziden-

ta, které využívá prezident-
ská kancelář.  Tým prezi-
denta postupně rozšířím 
o odborníky na sociální sítě 
a digitální komunikaci.  Za-
hájím modernizaci oficiál-

ních webových stránek prezi-
denta, aby odpovídaly současnos-

ti a potřebám uživatelů.  Připravím 
komunikační strategii zaměřenou 
na mladou generaci s cílem prohlu-
bovat její zájem o politiku a nalé-
havá společenská témata.

 Dodržování pravidel v Kan-
celáři prezidenta - Zahájím po-
třebné kontroly v KPR i obou pří-
spěvkových organizacích, aby 
Hrad začal fungovat jako trans-
parentní instituce, která je ta-

dy především pro občany.  Zrevi-
duji procesy a kontrolní mechanis-
my nastavené mezi Kanceláří prezi-
denta republiky, Lesní správou Lány 
a Správou Pražského hradu. Prově-
řím, jak jsou vnitřní směrnice a před-
pisy funkční. 
Nastavím moderní a transparentní způ-
soby řízení, které zabrání nehospodár-
nému nakládání s veřejnými penězi. Při-
pravím a představím organizační změnu 
kanceláře, která bude v souladu s vyty-
čenými cíli.  Po obdržení závěrečné zprá-
vy NKÚ o výsledcích provedených kon-
trol zajistím zavedení doporučených 
opatření. O těchto krocích budu veřej-
nost informovat.

 Zvyšování politické kultury v ze-
mi - Vyzvu k pravidelným schůzkám 
premiéra a předsedu nejsilnější opo-
ziční strany s cílem hledat společné 
styčné body.  Svolám první schůzku 
s cílem nastavit pravidelná setkávání 
se zástupci koalice a opozice ohled-
ně podoby důchodové reformy.  Svo-

lám první schůzku vrcholných ústav-
ních činitelů a ministra zahraničí s cí-
lem koordinovat zahraniční politiku.

 Odborné vedení země -  Předsta-
vím transparentní tým poradců pre-
zidenta v oblastech, které považu-
ji za klíčové: ekonomika, energeti-
ka, důchodová reforma, ústavní prá-
vo, životní prostředí, sociální politika 
a vzdělávání. Budu se s nimi pravi-
delně setkávat s cílem hledat řešení 
ve výše uvedených tématech.

 Česko jako spolehlivý zahraniční 
partner - Navštívím všechny soused-
ní země, setkám se s jejich čelnými 
představiteli a dohodnu kroky k pro-
hlubování vzájemné spolupráce. Vy-
dám se na zahraniční cestu na Ukraji-
nu, potvrdím odhodlanost pokračovat 
v podpoře této země proti ruské agre-
si a pomohu rozběhnout její obnovu 
s pomocí Česka. Setkám se s nejvyšší-
mi představiteli Evropské unie a NA-
TO, našimi klíčovými zahraničněpoli-
tickými institucionálními partnery.

 Pomoc s problémy občanů v re-
gionech - Budu pokračovat v cestách 
do regionů. V prvních 100 dnech na-
vštívím Moravskoslezský kraj a dal-
ší dva kraje. V Kanceláři prezidenta 
vytvořím tým odborníků pro vztahy 
s regiony, místními komunitami a ob-
čanskou společností. 

 Zodpovědné jmenování ústav-
ních soudců -  Představím transpa-
rentní proces výběru kandidátů na po-
zice ústavních soudců.  Během prvních 
100 dnů nominuji první tři kandidáty 
ke schválení Senátem Parlamentu ČR.
 Zdroj: Kancelář prezidenta ČR



KRÁTCE Z REGIONU Premiéra se konala na Mostecku
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Nejvíce tohoto partnerství, které se 
nedá koupit, našel KI v  roce 2022 
u D. I. SEVEN FACILITY s.r.o. Společ-
nost působí po celém území České 
republiky a zabývá se zajištěním pod-
půrných činností v oblasti Facility 
managementu. Partnerství oba sub-
jekty navázaly již v roce 2005 při za-
hájení stavby nového závodu v krup-
ské průmyslové zóně a stále trvá. 
Znovu se projevilo při pružné reakci 

v odstraňování následků kybernetic-
kého útoku na společnost KI, kdy by-
ly z bezpečnostních důvodů odstave-
ny všechny servery. Cenu dodavatele 
roku již řadu let vyrábí pro KI šikovné 
ruce v chráněné dílně Arkadie. Jedná 
se to výrobně velmi náročný kus ke-
ramiky v podobě domku s izolací KI. 
Cena dodavatele roku tak vytváří pří-
jmy pro Arkadii, ale přináší i radost 
oceněnému partnerovi. (od dop.)

Cenu pro dodavatele roku vyrobili klienti chráněné dílny
Krupka | Vedení závodu KnaufInsulation (KI) v Krupce každoroč-
ně oceňuje svého dodavatele roku, který na základě hodnotících 
kritérií B2B vztahů dodal největší porci „partnerství“. To je totiž 
jednou ze čtyř firemních hodnot celé skupiny KNAUF.

Tedy v místech současných uhelných 
elektráren, lokality se tak transfor-
mují na bezemisní. Skupina ČEZ se 
v rámci své Vize 2030 zavázala k pří-
pravě výstavby malých modulárních 
reaktorů s celkovým výkonem přes 
1 000 MW po roce 2040. Malé modu-
lární reaktory by ve zmíněných lokali-
tách však mohly vzniknout již ve dru-
hé polovině 30. let. Hlavním smyslem 
výstavby SMR je zajištění dlouhodo-

bé energetické bezpečnosti dodávek 
stabilní bezemisní energie.
„Malé modulární reaktory nejsou náhra-
dou velkých jaderných bloků, ale doplně-
ním energetického mixu ČR jako vhodná 
náhrada uhelných elektráren a velkých 
tepláren. Program výstavby SMR zname-
ná velkou příležitost pro českou ekono-
miku – nabízí se výroba jaderných zaříze-
ní, podstatné zapojení do dodavatelského 
řetězce, vytvoření regionálního servisní-

ho a tréninkového centra. Aby byly využi-
ty příležitosti programu SMR, je nutno jed-
nat rychle. Předpokládáme, že nové ja-
derné zdroje včetně malých modulárních 
reaktorů budou významně zastoupeny ta-
ké v připravované aktualizaci Státní ener-
getické koncepce, která dlouhodobě sta-
ví český energetický mix na kombinaci já-
dra a obnovitelných zdrojů.,“ řekl Tomáš 
Pleskač, člen představenstva a ředitel 
divize nová energetika ČEZ. (od dop.)

Další dvě lokality pro malé modulární reaktory

Most | Mostecký magistrát 
hostil premiérový Den s Ús-
teckým krajem. Do sálu used-
li starostky a starostové obcí 
okresu Most, kteří měli příle-
žitost ptát se radních a vedou-
cích odborů Ústeckého kra-
je na vše, co je zajímá a přede-
vším trápí.

„Chceme se obcím a městům přiblížit 
a ukázat, že jsme připraveni jim na-
slouchat a řešit jejich starosti a také 
že u nás jsou dveře vždy otevřené. Ja-
ko krajská samospráva chceme s ob-
cemi spolupracovat na konstruktiv-
ních řešeních pro naše občany,“ řekl 
ke konceptu Dnů s Ústeckým krajem 

hejtman Jan Schiller. Tato setká-
ní se odehrají vždy jednou za mě-
síc postupně ve všech okresech Ús-

teckého kraje. Hejtmana doprovo-
dili členové Rady Ústeckého kraje Ji-
ří Kulhánek, Lubomíra Mejstříková, 

Radim Laibl, Jindra Zalabáková, Iva 
Dvořáková, Jan Růžička a Tomáš Rie-
ger. Po úvodní prezentaci dostali 
starostky a starostové v diskuzi pro-
stor ptát se na vše, co je zajímá. Řeč 
byla například o regulaci větrných 
elektráren v Krušných horách, pro-
blematice sociálně vyloučených lo-
kalit, možnosti úpravy jízdních řá-
dů veřejné dopravy, ale také o bu-
doucnosti odpadového hospodář-
ství nebo likvidaci styrenů uložených 
na skládce Celio. Vedení kraje do-
provázeli také vedoucí odborů kraj-
ského úřadu, kteří na místě doplňo-
vali konkrétní podrobnosti. Další se-
tkání, tentokrát na Chomutovsku, 
proběhne v polovině dubna. (od dop.)

Hmyzí hotel má na zadní straně informační tabu-
li, která představuje některé z jeho potenciálních 
nájemníků. Jak si žijí slunéčka sedmitečná, blano-
křídlí nebo třeba škvoři, mohou Mostečané sle-
dovat při svých procházkách parkem. Na rekulti-
vovaných plochách kolem povrchových lomů Vr-
šany a ČSA se nachází několik hmyzích hotelů. 
Jeden z prvních byl umístěn nedaleko cyklostez-
ky na Slatinické výsypce u lomu Vršany. Během 
loňských prázdnin vyrostl hmyzí hotel u altánu 
na vnitřní výsypce lomu ČSA. Doplnil biotop, kte-

rý se nachází v jeho bezprostřední blízkosti. Mul-
tifunkční biotopy vznikají na výsypkách lomů ob-
vykle na územích mezi zemědělskou či lesnickou 
rekultivací. Tvoří je vodní plochy a mokřady a do-
plňují kamenné mohyly, hromady odumřelého 
dřeva i písčité a štěrkové plochy. Takto vytvořené 
životní podmínky vyhovují odlišným živočišným 
druhům. Hmyzu se daří v odumřelém dřevě nebo 
v písčitých plochách, kamenné mohyly jsou úto-
čištěm pro bezobratlé i plazy, jako pozorovatelnu 
je využívají ptáci. (od dop.)

Nové cétéčko
Teplice | Akciová společnost Kraj-
ská zdravotní pokračuje v revi-
talizaci svých nemocnic a obno-
vě zdravotnické techniky. V tep-
lické nemocnici nyní slouží nový 
přístroj pro počítačovou tomogra-

fii (CT). Nahradil „staršího bratra“, 
pracuje v nepřetržitém provozu 
a ročně šetrně vyšetří na 12 000 
pacientů. Jeho hodnota činí 18,4 
milionů korun. 

Podlaha  
pro tanečníky
Ústí nad Labem | Práce na pod-
laze tanečního sálu a promoční-
ho a svatebního salonku na výlet-
ním zámečku Větruše v Ústí n. L. 
byly dokončeny. O opravě podla-
hy rozhodla rada města v červnu 

loňského roku. Jejich podlaha byla 
již ve stavu, že při provozu hrozi-
la vážná poranění. Konečná cena 
rekonstrukce činila  2 455 977 Kč 
s DPH.

Rekord je doma
Další světový rekord pokořil free- 
driver David Vencl. Tentokrát se 
jako první člověk na světě dokázal 
potopit na nádech a bez neopre-

nu do hloubky 52,1 metru. Pod 
led se zanořil krátce po poledni 
14. března v zamrzlém jezeře Sils 
na jihu Švýcarska. Blahopřejme!

Muzeum žádá 
o spolupráci
Teplice | Regionální muzeum v Tep-
licích připravuje výstavu výrobků fir-
my LEINBROCK, které se vyrábě-
ly v našem regionu v Sobědruhách. 
Obrací se proto na veřejnost a pro-
sí o zapůjčení dokumentů, fotogra-
fií exteriéru či interiéru továrny, pří-
padně další doklady nebo vzpo-
mínky.  Obrátit se lze na Pavlínu 
Bouškovou, e-mail:bouskova@mu-
zeum-teplice.cz, tel. 412 359 036.

Projekt Transformačního centra Ústec-
kého kraje se tím zapojuje do procesu, 
který je zaměřen na řešení negativních 
dopadů odklonu od závislosti na fosil-
ních palivech v regionu. Realizace pro-
jektu umožní rychlejší dekarbonizaci, 
zavádění obnovitelných zdrojů energie 
a revitalizaci území.
Prostředky Fondu pro spravedlivou 
transformaci budou poskytovány pro-
střednictvím Operačního programu 
Spravedlivá transformace pod gescí 
Ministerstva životního prostředí. Cel-

kem je k dispozici 41 miliard korun. Ža-
datelé v Ústeckém kraji mohou získat 
až 15,8 miliard korun. Zbývající finan-
ce jsou určeny pro žadatele z Karlovar-
ského a Moravskoslezského kraje.
Projekt Transformačního centra Ús-
teckého kraje podpoří především 
úspěšný rozvoj samospráv, ale i ma-
lých a středních podniků a široké ve-
řejnosti. „Ráda bych vyzdvihla neuvě-
řitelný výkon týmu, který na přípravě 
projektu pracuje již dva roky. A zároveň 
s hrdostí upozorňuji na to, že Ústecký 

kraj požádal o dotaci jako první v celém 
regionu. Jsem přípravnému týmu vděč-
ná za jeho nasazení,“ komentuje podá-

ní žádosti krajská radní Iva Dvořáko-
vá, která má v gesci oblast strategie 
přípravy a realizace projektů. (od dop.)

Ústecký kraj je prvním žadatelem

Záchranář mezi 
TOP trojkou
Praha | Prokop Voleník, tiskový 
mluvčí Zdravotnické záchranné 
služby Ústeckého kraje patří mezi 
TOP 3 nejlepší komunikátory České 
republiky v kategorii Nejlepší mluv-
čí veřejného a neziskového sektoru.

„Komunikace je strategickou rolí 
s obrovským vlivem na reputaci or-
ganizací a značek. Profesní ocenění 
Mluvčí roku proto ukazuje příklady 
TOP profesionálů, kteří dokáží nej-
lépe naplňovat strategické cíle orga-
nizací, pro které pracují, zároveň ro-
zumí perfektně médiím a vzájemné 
synergie dokáží maximálně vytěžit,“ 
říká Pavel Vlček, předseda Výkon-
ného výboru PR Klubu a dodává: 
„Právě dobrá reputace a porozumě-
ní tomu, jaké hodnoty daná znač-
ka nese a zároveň co média očeká-
vají, jsou základem pro její úspěšné 
a dlouhodobé fungování a dosaho-
vání cílů jejího vedení.“ (od dop.)

Tušimice | ČEZ předběžně vytipoval další dvě preferované lokality pro malé modulární reakto-
ry (SMR), v pořadí druhý a třetí. Po prvním projektu SMR v lokalitě Jaderné elektrárny Temelín by 
mohly vyrůst také v Tušimicích a Dětmarovicích. 

Ústecký kraj | Jako první v regionu severozápadních Čech podal žá-
dost o finanční prostředky z Fondu pro spravedlivou transformaci. 

Nový hmyzí hotel na Šibeníku
Most | Stejný hmyzí hotel, jaký už obývají noví nájemníci na rekultivovaných plochách lomů Vršany a ČSA, postavili během zimních 
měsíců truhláři firmy Rekultivace ze skupiny Sev.en ve spolupráci s městem Most také v parku Šibeník. S prvními teplými jarními dny 
začalo velké hmyzí stěhování.



Fotografickou výstavu k 15. výročí
založení společnosti Krajská zdravotní 
si můžete prohlédnout v nemocnicích v Ústí nad Labem a Mostě
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Fotografie si aktuálně mohou prohléd-
nout návštěvníci Masarykovy nemocni-
ce v Ústí nad Labem a Nemocnice Most. 
Výstavu v ústecké Masarykově nemocnici 
ve čtvrtek 2. března 2023 zahájil generální 
ředitel společnosti MUDr. Petr Malý, MBA.
„Soubor obsahuje 39 fotografií napříč všemi 
nemocnicemi. Na snímcích jsou tak zástupci 
nemocnic v Litoměřicích, Teplicích, Ústí nad 
Labem, Mostě, Děčíně, Chomutově a v Rum-
burku. Děkuji všem, kteří se do příprav vý-
stavy a prezentace našich nemocnic zapoji-

li,“ uvedl při zahájení výstavy MUDr. Petr 
Malý, MBA.
Za návrhem a realizací výstavy stojí tým Tis-
kového a komunikačního oddělení společ-
nosti, autorem fotografií je jeho člen David 
Hlinka. Vznikla tak unikátní výstava, jejímž 
cílem je představit veřejnosti život v nemoc-
nicích, a to právě prostřednictvím konkrét-
ních lidí, kteří v Krajské zdravotní pracují.

„Těší mne, že návštěvníci nemocnice mohou 
vidět naše zaměstnance v neformální podo-
bě na jejich pracovištích. Věřím, že fotografie 
v pacientech vyvolají příjemný pocit a utvr-
dí je v přesvědčení, že se jim snažíme maxi-
málně pomoci,“ řekl Ing. Pavel Markalous, 
ředitel Nemocnice Most, o.z. I on projevil 
uznání všem, kteří se do projektu zapojili.
Na video ze zahájení výstavy k patnácté-
mu výročí Krajské zdravotní, a.s., se mů-
žete podívat na našem YouTube kanálu: 
https://youtu.be/RLeuT7176x0 

K patnáctému výročí Krajské zdravotní, a.s., která spravuje celkem sedm nemocnic v Ústeckém kraji, 
vznikl jedinečný soubor fotografií, které zachycují zaměstnance na jejich pracovištích. Jedná se o zá-
stupce zdravotnického i nezdravotnického personálu. 

K LEPŠÍ PÉČI A HOSPODAŘENÍ 
S VODOU NA ZEMI MŮŽE 
PŘISPĚT KAŽDÝ Z NÁS
STEJNĚ JAKO SPOLEČNOSTI SVS 
A SČVK I SVĚTOVÝ DEN VODY 
LETOS SLAVÍ 30. NAROZENINY. KONÁ 
SE 22. BŘEZNA A JEHO CÍLEM JE 
PŘIPOMENOUT, ŽE O VODU JAKOŽTO 
ŽIVOTADÁRNÝ ZDROJ MUSÍME PEČOVAT. 
OCHRANA VODNÍCH ZDROJŮ NA NAŠÍ 
PLANETĚ JE ÚKOLEM PRO KAŽDÉHO 
Z NÁS. TÉMATEM LETOŠNÍHO 
ROČNÍKU JE URYCHLENÍ ZMĚN 
PROSTŘEDNICTVÍM PARTNERSTVÍ 
A SPOLUPRÁCE.

Ochrana vody je důležitá proto, že i naše 
krajina se v posledních letech potýká se su-
chem. Nedostatek vody ale trápí čím dál více 
lidí, zvířat i rostlin po celém světě. Posel-
stvím letošního Světového dne vody proto 
je, aby se do péče o vodu a do její ochrany 
zapojil každý z nás.

Díky kvalitní práci našich zaměstnanců 
a propracovanému systému naší distribuč-
ní sítě mají zákazníci skupiny Severočeská 
voda i v suchých obdobích pitné vody vždy 
dostatek. Přesto se musíme zaměřit na to, 

abychom vodou zbytečně neplýtvali a  udr-
želi vodu v krajině. 

Zisk z vodného a stočného proto investujeme 
do obnovy našeho majetku. V Ústeckém a Li-
bereckém kraji pečujeme o  devět  tisíc kilo-
metrů vodovodního potrubí a čtyři tisíce kilo-
metrů kanalizace. To je asi jako vzdálenost do 
New Yorku a zpět. K tomu je potřeba připo-
číst asi 200 čistíren odpadních vod, 60 úpra-
ven vody a samozřejmě také tisíce vodojemů. 
Tento závazek bereme velmi vážně. Zapojte 
se do ochrany vody také vy!

POMÁHÁM CHRÁNIT 
VODNÍ ZDROJE

ŠETŘÍM VODOU
Například při koupeli, čištění 
zubů nebo mytí nádobí 
nenechávám zbytečně téct 
vodu z kohoutku.

PREFERUJI LOKÁLNÍ 
POTRAVINY
Nakupuji sezonní potraviny 
ze svého okolí, které se 
nemusí dovážet přes 
významnou část světa.

CHRÁNÍM PŘÍRODU 
Pomáhám zasazovat 
stromy, pečovat 
o zahrady nebo parky, 
pomáhám budovat 
přírodní řešení pro 
udržení vody v krajině.

ZAJÍMÁM SE
Zjišťuji si, odkud pochází 
voda, kterou konzumuji, 
navštívím úpravnu vody 
nebo třeba čistírnu 
odpadních vod kvůli 
informacím o tom, jak se 
s vodou pracuje.

UKLÍZÍM
Účastním se uklízení řek, 
potoků nebo lesů.

NEZNEČIŠŤUJI 
Nevypouštím do 
kanalizace nebezpečné 
látky, potraviny, léky, 
oleje či chemikálie.

Po pracovní návštěvě Karlovarské-
ho kraje zavítal nově zvolený pre-
zident Petr Pavel také do kraje Ús-
teckého. Oba regiony patří spolu 
s Moravskoslezským krajem me-
zi strukturálně postižené, mají-
cí své specifické problémy, i proto 
nejspíš zamířil přednostně právě 
do dvou z nich. 
Pracovní návštěvu Ústeckého kra-
je zahájill Petr Pavel ve Šluknově, 
kde ho přivítali žáci lesnické ško-
ly, místní starosta i jeho kolegové 
z okolních obcí, se kterými násled-
ně debatoval nad lokálními problé-
my oblasti. Hlavním tématem spo-
lečné diskuze byly dotace určené 
na rozvoj již zmíněných strukturál-
ně postižených regionů a stále více 
se rozvírající nůžky mezi Ústeckým 
a Moravskoslezským krajem. Ze 
Šluknova se přesunul do Mikulášo-
vic, kde navštívil tradičního české-
ho výrobce nožů, firmu Mikov. Dá-
le pokračoval do České Kamenice, 
kde ho čekalo setkání s místními 
zastupiteli i veřejností. Návštěvu 
kraje zakončil Petr Pavel v Ústí nad 

Labem. Nejprve zavítal do Základ-
ní školy ve čtvrti Mojžíř, která patří 
k aktuálně nejpostiženějším sociál-
ně vyloučeným lokalitám ve městě. 
Poté zamířil na krajský úřad v cen-
tru města, kde ho přivítal hejtman 
Jan Schiller spolu se svým 1. ná-
městkem Jiřím Kulhánkem a ná-
městkyní Lubomírou Mejstříko-
vou. Za přítomnosti členů Rady Ús-
teckého kraje, krajských zastupi-
telů i přizvaných primátorů měst 
a starostů obcí následovala spo-
lečná diskuze v konferenčním sá-
le. Ta otevřela mnoho palčivých té-
mat trápících celý kraj – rozšiřují-
cí se sociálně vyloučené lokality, 
nedostatek kvalifikovaných pra-
covních sil, nezaměstnanost, špat-
ná dostupnost zdravotnické pé-
če a škol či odliv obyvatel do jiných 
krajů. Pracovní návštěvu kraje pak 
zakončil na ústecké Univerzitě Ja-
na Evangelisty Purkyně, kde se se-
tkal nejprve se zástupci Hospodář-
ské a sociální rady Ústeckého kraje 
a posléze také se studenty a aka-
demiky. (red.)

Petr Pavel v regionu
Ústecký kraj | Ještě před svou inaugurací navštívil nově zvole-
ný prezident České republiky Petr Pavel Ústecký kraj. Setkal 
se s vedením regionu, starosty, akademickou obcí i veřejností.
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Spořicí účet bez omezení, pouze na nové pobočce Trinity Bank

LIBEREČÁCI
Na nové pobočce Trinity Bank pro vás 
máme spořicí účet s rekordním úrokem 
6,08 % ročně. Bez omezení výše vkladu 
a s garancí sazby 6,08 % ročně až do 
konce června. Tato nabídka platí pouze 
na pobočce Trinity Bank na adrese
Soukenné náměstí v Liberci. 

Přijďte do Trinity Bank.

Platí pro nově založené účty - spořicí účet Výhoda+ s marketingovou akcí Dobrý klient, garance sazby do 30. 6. 2023.
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Den moderních technologií

Zhruba 300 žáků gymnázia mě-
lo možnost si v rámci přednášek či 
workshopů vyslechnout nebo vy-
zkoušet novinky v moderních tech-

„Projekt financuje Liberecký kraj i ob-
ce, které jsou zřizovateli jednotlivých 
základních uměleckých škol. Krajskou 
dotaci lze využít na úhradu mzdo-
vých nákladů pro lektory. Pro rok 2023 
jsme stanovili maximální výši dota-
ce na 100 000 korun pro jednu základ-
ní uměleckou školu. Nyní jsme rozdě-
lili celkem 634 850 korun pro 10 umě-
leckých škol,“ uvedl Jiří Čeřovský, ná-
městek hejtmana pro resort školství, 
mládeže, tělovýchovy, sportu a za-

městnanosti. Na začátku byly do pro-
jektu zapojeny čtyři základní umě-
lecké školy. Jejich počet se postup-
ně zvyšoval až na sedm v roce 2022, 
kdy uspořádaly dohromady více než 
1 300 kurzů. V roce 2023 jejich počet 
opět vzrostl na deset a plánují uspo-
řádat přibližně 2 200 kurzů. Pro rok 
2024 očekává krajský odbor škol-
ství opětovný nárůst žadatelů, proto-
že vzdělávání seniorů je poptáváno 
i v dalších obcích. (od dop.)

Radní počátkem března rozhod-
li o poskytnutí investiční dotace 
půl milionu korun na rekonstruk-
ci kotelny Naivního divadla. Nyní 
jde o příspěvek 4,5 milionu korun 
na rekonstrukci jeviště Šaldova di-
vadla a nákup nové harfy; částkou 
1 470 000 korun kraj podpoří diva-
delní činnost. Při rekonstrukci zís-
ká jeviště novou dřevěnou podla-
hu včetně izolace, stejně jako no-
vé jevištní vykrytí, což přinese lepší 
pracovní prostor pro herce. Celko-
vé odhadované náklady na rekon-
strukci jeviště činí 3,6 milionu ko-
run. Cena nové harfy by měla být 
900 tisíc korun.
Liberec zase na oplátku pomáhá 
krajským subjektům. Na investi-
ce a opravy zoologické a botanické 
zahrady bude přispívat každoroč-
ně 25 milionů korun. Kromě toho 
podporuje také pravidelným pří-
spěvkem činnost šesti městských 
poboček Krajské vědecké knihov-
ny v Liberci, a to konkrétně 3,7 mi-
lionu korun.  Kraj řeší se statutár-

ním městem Liberec podporu pří-
spěvkových organizací již od své-
ho vzniku před dvaceti lety. Jedním 
z úspěšných příkladů spoluprá-
ce je vzájemná výměna Domu dětí 
a mládeže Větrník a Dětského cent-
ra Sluníčko v roce 2016. „Za vydaře-
ný projekt považuji také přestavbu  
bývalých městských lázní na nové 
sídlo Oblastní galerie. Je naší společ-
nou odpovědností, aby příspěvkové  
organizace, jakými jsou zoologická 
a botanická zahrada, liberecká di-
vadla, galerie i muzeum, fungovaly 
a měly do budoucna co nejlepší pod-
mínky pro další rozvoj,“ zmínil hejt-
man Martin Půta. (od dop.)

Na levém břehu Nisy na podzim roku 
1862 hloubil studnu. Voda z ní mě-
la zvláštní příchuť, která se připiso-
vala nejprve novému potrubí studny 
a střelnému prachu, který byl použit 
k rozbití skály; když se však příchuť 
ani po delší době neztratila, byla vo-
da označena za špatnou, nehodící se 
k požívání. Tak to zůstalo až do srpna 
1865, když Skollaudova matka zjisti-
la, že příchuť vody z nové studny je 
hodně nakyslá a že chutná skoro ja-
ko kyselka v Lázních Libverda. Karl 
Skollaude se proto vypravil za uzná-
vaným jabloneckým lékárníkem Jo-
sefem Ulrichem z lékárny U Černého 
orla, která sídlila v budově pod dneš-
ním okresním soudem. Lékárník po-
tvrdil, že se opravdu jedná o léčivou 
kyselku. Skollaude tehdy provozo-
val vlastní bělírnu prádla. Po objeve-
ní kyselky se rychle rozhodl pro změ-
nu podnikání, bělírnu zavřel a zalo-

žil si malé lázně pojmenované podle 
prince Rudolfa. Areál během let čas-
to měnil své majitele a v roce 1888 
vyhořel. Za léta svého fungování se 
stal oblíbeným místem pro místní, 
kteří se společně snažili lázně zno-
vu postavit na nohy. Společně s tex-
tilním továrníkem Ginzkeyem požá-
dali pražské místodržitelství o povo-
lení využívání pramene a zřízení láz-
ní. Získali i svolení, aby se jejich voda 
mohla nazývat Rudolfův pramen. 
V roce 1894 pramen získal osvědče-
ní o léčivosti a později zde byly vybu-
dovány lázně, které kvůli přírodní lé-
čivé vodě vyhledávali lidé ze širokého 
okolí. Byly výstavné, architekt Schä-
fer postavil na prameni budovu s vě-
žičkou, která se stala pozdějším sym-
bolem této minerálky.
Na počátku 20. století se pramen za-
kalil, ale po první světové válce se 
ho naštěstí podařilo vyčistit. Mezi le-

ty 1892 až 1942 docházelo k poklesu 
vydatnosti a prameny chátraly. V ro-
ce 1989, po etapě znárodnění, přešla 
kyselka zpět do soukromého vlast-
nictví Vratislavické kyselky, která ne-
chala vyhloubit další dva nové vr-
ty pro zásobování stáčírny. Obnovi-
la taktéž historickou budovu, včet-
ně kopie původní zbourané věžičky 
na střeše správní budovy. V roce 
1996 se stala majitelem Vratislavic-

ké kyselky pardubická akciová spo-
lečnost UNIPO. Ta dodala do areálu 
moderní strojové a technologické za-
řízení. Závod vyvezl celkem 14,5 mili-
onu lahví minerálky o objemu 0,7 lit-
ru. V květnu po deseti letech byl zno-
vu zprovozněn druhý přírodní pra-
men Rudolf, který byl již v roce 1984 
vyhlášen za léčivý. Uplynulo dal-
ších šest let a závod se postupně za-
čal potýkat s narůstající konkuren-

cí, která produkovala balené přírodní 
a minerální vody do PET obalů. Jed-
noho z tuzemských výrobců mine-
rální vody čekal opět další konkurz 
na nového vlastníka. V dubnu roku 
2004 se výroba zcela zastavila a v ná-
sledujících letech šel podnik několi-
krát do dražby. Vydražen byl za 9,1 
miliónů korun, avšak kupující nebyli 
schopni závazek splatit.
Začátkem srpna roku 2018 koupila 
areál Vratislavické kyselky společnost 
Kitl z Jablonce nad Nisou, která se za-
bývá výrobou sirupů, medicinálních 
vín a medovin. O rok později započa-
la rekonstrukce zchátralého areálu 
za 28 milionů korun. V roce 2021 by-
ly oživeny hned dva původní vrty. Vrt 
HJ 8 je původní z roku 1983 a slav-
nostně ho pokřtil primátor města 
Jablonec nad Nisou Jiří Čeřovský jmé-
nem Liberec. Tento vrt je 221 metrů 
hluboký a nachází se blíže k Liberci. 
Druhým vrtem je TV 4, který je ještě 
o něco starší a hluboký je 202 metrů. 
Jeho kmotrem se stal liberecký pri-
mátor Jaroslav Zámečník a pokřtil ho 
se jménem Jablonec. (od dop.)

Jednou jsi dole, jednou nahoře: Pád a vzestup Vratislavické kyselky
Karl Skollaude. Dnes již téměř zapomenuté jméno odstartovalo 
v předminulém století věhlas vratislavické kyselky. Ten se podařilo 
i přes žalostný úpadek ve století minulém udržet a ve století součas-
ném jej znovu rozzářit.

Na festival Lípa Musica přijede superstar
Liberec | Mimořádný Koncert pro Liberecký kraj uvede v sobotu 9. března příštího roku Mezinárodní hudební festival Lípa 
Musica. Představí se unikátní projekt americké mezzosopranistky Joyce DiDonato, považované za nejvýraznější osobnost 
současné světové operní scény.  Za doprovodu prvotřídních hudebníků z rozmanitých světů opery, jazzu a tanga Joyce Di-
Donato nabízí čisté potěšení z improvizace, experimentování a žánrového dialogu mezi italskými barokními a klasickými 
áriemi v kontrastu s písněmi Duka Ellingtona či Richarda Rodgerse. Tento výjimečný projekt bude dalším ze série festivalo-
vých Koncertů pro Liberecký kraj a uskuteční se v Divadle F. X. Šaldy v Liberci. Jednání trvala čtyři roky. (od dop.)

Kraj podpoří vzdělávání dospělých i seniorů
Liberecký kraj | Smysluplné a aktivní naplnění volného času dospě-
lých a seniorů, seberealizaci a rozvoj tvořivosti a kreativity v hudeb-
ní, výtvarné, taneční a literárně-dramatické oblasti. To vše podpoří 
Liberecký kraj v rámci projektu, který funguje od roku 2016. 

Nové jeviště i harfa
Liberecký kraj | Po dotaci z krajského rozpočtu pro liberecké Na-
ivní divadlo, zopakovali radní totéž ve prospěch libereckého Di-
vadla F. X. Šaldy. Stalo se tak v souladu s memorandem uzavře-
ným mezi Libereckým krajem a statutárním městem Liberec 
o vzájemné podpoře příspěvkových organizací.

nologiích. Přednášky se během dne 
opakovaly, aby se dostalo na co 
největší počet žáků. „V připravených 
workshopech si mohli žáci školy najít 
to, co je zajímá. Dozvědět se spous-
tu informací z různých odvětví. Den 
s moderními technologiemi považu-
ji za přínos hlavně proto, že žáci mě-
li možnost vyslechnout si odborníky 
z technických oborů, které Liberecký 
kraj dlouhodobě a systematicky pod-
poruje,“ říká náměstek pro školství, 
mládež, tělovýchovu, sport a za-
městnanost Jiří Čeřovský.
Mezi přednášejícími byli zástupci fi-
rem a spolků zabývajících se inova-

cemi, technologiemi a komunika-
cí. Jednou z nich byla také společ-
nost Hardwario, světově uznávaná 
firma v oblasti digitalizace zabývají-
cí se připojením celé řady chytrých 
předmětů k internetu. Je jednou 
z prvních, které prošly podnikatel-
ským inkubátorem Lipo.ink, nezis-
kovou organizací, kterou podporuje 
Liberecký kraj. Mezi další firmy, kte-
ré inkubátorem prošly a jejichž pre-
zentace na této události zazněla, se 
řadí StatoTest, která dlouhodobě 
měří pohyby staveb a pomáhá tak 
včas varovat před možným zříce-
ním konstrukcí. (od dop.)

Jablonec n.N. | Celkem jedenáct workshopů pro své žáky uspořádalo 16. března Gymnázium Dr. Antona 
Randy v Jablonci nad Nisou v rámci Dne s moderními technologiemi. Mezi jejich tématy se objevily na-
příklad elektromobilita, kyberbezpečnost, kryptoměny, boj s deepfakes, umělá inteligence či programo-
vání mikropočítačů na oběžné dráze Země.
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„Co se týká vzniku koalice, nejdůle-
žitější je výsledek a ten je velmi dob-
rý. Pražská koalice vzniklá na vlád-
ním půdorysu je výhodou nejen 
z hlediska fungování, ale i při ko-
munikaci s parlamentem a vládou. 
Neboli věřím, že díky tomu se nám 
budou ve vládě a parlamentu lé-
pe prosazovat záležitosti týkající se 
Prahy a jejího rozvoje. A pokud se 
dlouhý a náročný vznik pražské ko-
alice na jejím fungování nějak odra-
zí, tak myslím, že jen pozitivně. Mě-
li jsme za tu dobu množství příleži-
tostí si vyjasnit rozdílné názory, tak-
že teď už by to mohlo jít téměř jako 
po másle." (red.)

Změny jsou provedeny za účelem sjednocení podmínek u jednotlivých jízdenek 
pro drážní dopravu, zpřehlednění a zjednodušení podmínek pro cesty na delší 
vzdálenosti, např. zavedení přenosného časového kuponu a s ohledem na in-
flaci dochází rovněž ke zvýšení ceny jízdného na krátkou vzdálenost.

Změny tarifu jízdného s krátkou časovou platností
Jednou ze změn je zavedení jednotného jízdného s časovou platností 15 mi-
nut, kterou se sloučí původní jízdné za 14 Kč a za 22 Kč. Nově bude tato jíz-
denka stát 20 Kč, je možné ji využít i ve vlacích PID, avšak ji nelze využít 
na území Prahy (pásma P,0, B). Naopak celodenní jízdenky na území Stře-
dočeského kraje budou od dubna levnější, pro pásma 1-4 vzniká jízdenka 
za 80 Kč. Celodenní jízdenka je nejen finančně výhodnější, ale také ulehčuje 
odbavení cestujících řidičem a podporuje užívání MHD v kraji. (od dop.)

Most je součástí Severojižní magist-
rály s průjezdem průměrně 70 tisíc 
automobilů denně v každém směru. 
Železobetonová rámová konstruk-
ce na čtyřech pilířích je dlouhá 485 
metrů, široká 26,5 metru a nad Nu-
selským údolím se tyčí do průměr-
ně výšky 42,5 metru. Uvnitř lichoběž-
níkového tubusu o výšce 6,5 metru 
s tloušťkou stěn od 30 do 110 centi-
metrů je vedena linka C pražského 
metra, která byla zprovozněna o rok 
později, 9. května 1974.
Nuselský most oslavil ve středu 
22. února 50. výročí svého uvede-
ní do provozu. „Tvar mostu osob-
ně považuji za nadčasový, a pokud je 
mi známo, novátorské bylo v mnoha 
ohledech i stavební a technické řešení, 
jež tehdy ve světě nemělo obdoby. To 
vše potvrzuje vpravdě světový rozměr 
a kvalitu českých hlav a rukou, zkrátka 
všech, kdo se na stavbě této mimořád-
né pražské dominanty a zároveň do-
pravní tepny podíleli. Do další padesát-
ky přeji Nuselskému mostu vše nejlep-
ší,“ říká primátor hl. m. Prahy Bohu-
slav Svoboda.
Za dobu provozu si Nuselský most 
v různých časových obdobích vyžádal 
dílčí opravy. V roce 1981 byla usku-
tečněna rekonstrukce vozovky, dů-
vodem byla špatná izolace mostu. 
Od roku 1981 probíhaly i částečné 
opravy dilatačních závěrů a na stáva-
jící zábradlí byla po roce 1990 insta-
lována bezpečnostní opatření k za-
bránění sebevražedných pokusů. 
V letech 1998–1999 Dopravní podnik 
hl. m. Prahy (DPP) uskutečnil rozsáh-
lou opravu roznášecího roštu.
„Při cestě metrem Nuselským mostem 
má člověk kvůli okolní tmě občas po-
cit, jako by byl stále v podzemí. Přitom 

je uvnitř unikátní architektonické stav-
by, která v roce 2000 získala ocenění 
Stavba století. Často se totiž zapomí-
ná, že i moderní dopravní stavby mo-
hou být cennou architektonickou pa-
mátkou a zároveň fantastickým tech-
nickým dílem,“ popisuje Zdeněk Hřib, 
I. náměstek primátora hl. m. Prahy 
pro dopravu.
„Každá takto rozsáhlá stavba s sebou 
přináší celou řadu komplikací a rekon-
strukce Nuselského mostu nebyla vý-
jimkou. Rekonstrukci nemohli stava-
ři provést v jednom roce a ani ji spo-
jit do původně plánovaných třech sta-
vebních sezón, a to hned z několika 
důvodů. Jedním z důvodů byla dopra-
va. Musela být zachována maximál-
ní možná průjezdnost, což znamena-
lo, že vždy museli mít řidiči zachovány 
dva jízdní pruhy v obou směrech, a to 
jak do centra, tak i z centra,“ vysvětlu-
je Zdeněk Hřib.
„Dalším oříškem bylo dodržení hygie-
nických limitů, protože se zde pohybu-
jeme v zastavěném území a v některých 
místech se hlučné práce, jako napří-
klad otryskávání povrchu pláště o roz-
loze 21 tisíc metrů čtverečních, musely 
dělat jen dvě hodiny dopoledne a dvě 
odpoledne, než se stavba dostala nad 
park, kde se mohlo pracovat až osm 
hodin denně,“ dodává Zdeněk Hřib.
Most následně prošel i rozsáhlou re-
konstrukcí. Příprava projektové do-
kumentace se uskutečnila v letech 
2010 až 2012, ale před zahájením roz-
sáhlé sanace proběhla v roce 2011 
kompletní výměna původních most-
ních závěrů za nové kobercového ty-
pu, čímž se odstranil nejpalčivější pro-
blém mostu, a to zatékání na čela 
nosné konstrukce, do prostor koleji-
ště metra a elektroinstalace. Samot-

Nuselský most slouží už padesát let
Praha | Nuselský most překonává již 50 let Nuselské údolí a spojuje Pankrác s Karlovem a středem města. Slavnostně byl uveden do provozu 
22. února 1973 a v roce 2000 získal ocenění Stavba století v kategorii Dopravní stavby.

ná celková rekonstrukce začala v létě 
2013 a musela být rozdělena do pě-
ti let. Spočívala v kompletní výměně 
mostního svršku, příslušenství a sa-
naci betonových částí spodní stav-

by i nosné konstrukce. Tuto generál-
ní opravu řešilo sdružení společností 
Dálniční stavby Praha, a.s., a SMP CZ, 
a.s. Rozsáhlá rekonstrukce skončila 
v listopadu roku 2017. (od dop.)

Změny v Pražské integrované dopravě
Středočeský kraj | Ve Středočeském kraji dochází od 1.dubna 2023 
ke změnám v tarifu Pražské integrované dopravy (PID).

OTÁZKA PRO...

primátora Prahy  
Bohuslava Svobodu:
Koalice v Praze se rodila 
dlouho, než vznikla na pů-
dorysu celostátní vlády. 
Odrazí se to na prosazová-
ní pro metropoli důležitých 
zákonů?
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Generální ředitel KZ MUDr. Petr Malý:
Stavby rostou před očima
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Jsou to prakticky již dva roky, kdy akciovou společnost Krajská 
zdravotní (KZ) vede generální ředitel MUDr. Petr Malý, MBA. Ze-
ptali jsme se jaké byly z jeho pohledu i na to, co čeká největšího 
zaměstnavatele v Ústeckém kraji v budoucnosti. 

 Do vedoucí pozice jste nastoupil  
v nelehkém období přetrvávající 
zdravotní krize. Jak se podle vašeho 
názoru KZ, která tvoří páteřní síť ne-
mocnic Ústeckého kraje, s pandemií 
coronaviru vyrovnala?
Myslím, že naše zdravotnická zařízení  
díky svým zaměstnancům obstála se ctí. 
Jasně jsme ukázali, že se o naše pacien-
ty umíme postarat, a to i v dobách, kte-
ré určitě lehké nebyly. Na druhou stranu 
já to neustálé svalování viny tu na covid, 
teď na válku na Ukrajině nebo energetic-
kou krizi nemám rád. Jsme nemocnice 
a musíme se o nemocné umět postarat. 
A to i v situacích a dobách, které nejsou, 
dejme tomu, úplně konformní. 
 Na začátku loňského roku přišla 
uprchlická krize. Jaké jste přijali plá-
ny pro poskytování zdravotní péče 
příchozím z Ukrajiny?
Hovořit o nějakých zásadních plánech 
by bylo velikášské a skoro až nedů-
stojné. My jsme se řídili jednak poky-
ny, které byly dané a pak také, alespoň 
doufám, zdravým rozumem. Důležité  
bylo poskytnout péči těm, kteří ji po-
třebovali. A to děláme i nadále. Na za-

čátku jsme měli zřízené i speciální UA 
pointy, jejichž výhodou bylo, že v nich 
pracovali naši ukrajinští kolegové, kte-
ří u nás jsou zaměstnaní již delší do-
bu a odpadla tak jazyková bariéra. Ny-
ní fungujeme ve standardním režimu, 
kdy jsou Ukrajinci ošetřovaní v rámci 
našich běžných ambulancích.
 A do třetice krizových záležitostí: 
Jak do hospodaření společnosti za-
sáhly vysoké ceny energií?
Asi jako všechny. Nemůžeme čekat, že 
my budeme výjimkou. Ano, máme nyní 
štěstí, že máme díky našemu zřizovate-
li zafixované ceny některých energií, ale 
samozřejmě musíme fungovat maxi-
málně hospodárně, ekonomicky.  
A zdražuje nyní vše, nejen energie, to je 
také nutné zdůraznit.  Spravujeme zdra-
votnická zařízení, nemocnice, prioritou 
je proto pacient a jeho zdraví a pokud 
možno co největší pohodlí. V našem pří-
padě nemůžeme v plno provozech pro-
stě stáhnout topení, obrazně řečeno.
 Nechtěl jste se někdy před tím vlno-
bitím nečekaných událostí schovat? 
Co vám dávalo a dává sílu vydržet tla-
ky nepředvídatelných okolností? 

Používáte možná zbytečně silná slo-
va. Jasně, také jsem jenom člověk, tak 
mám i já někdy dny, které jsou, řekně-
me, slabší. Na druhou stranu mě to, 
co dělám, stále dává smysl. Navíc já 
nepracuji na pustém ostrově, nejsem 
žádný solitér ani strážce majáku. Mám 
kolem sebe a vedle sebe tým nebo spíš 
týmy lidí, se kterými se snažím vše ře-
šit. Sám bych skutečně nezmohl nic, 
to je čistá utopie, pokud si někdo to-
hle myslí. A nepředvídatelné okolnosti 
k životu patří a já se to tak snažím brát. 
Jsou to výzvy a to mě pořád baví.
 Z čeho máte největší radost?
Aktuálně určitě z toho, že se daří re-
alizovat naplánované investiční akce, 
které v historii KZ nemají obdoby, a to 
napříč našimi nemocnicemi. Zvláště 
v této době je to někdy sice náročněj-
ší, to klidně připustím, ale stavby ros-
tou doslova před očima. Radost mám 
i z toho, jak mezi sebou právě v této 
souvislosti kooperují jednotlivá zdra-
votnická pracoviště, jak si mezi sebou 
nemocnice pomáhají, vychází vstříc. 
Někdy je to opravdu složité. Všem 
za to patří velké poděkování. Dík patří 

také pacientům a jejich rodinám, kte-
ří chápou, že k jistým omezením nebo 
přesunům nyní docházet musí. Podě-
kování ale musí zaznít i vůči našemu 
zřizovateli, kterým je Ústecký kraj. Bez 
jeho podpory bychom fungovat ne-
mohli, nebo když, tak velmi, velmi ob-
tížně. Já sám si to vážně představit ne-
dokážu. 
 A co vám naopak působí starosti?
Ono to souvisí s mojí předchozí odpo-
vědi. Ty stavby jsou radostí, ale i sta-
rostí současně. Jsem ale optimista ne-
bo se jím snažím být a věřím, že vše 
bude dokončeno a uvedeno do provo-
zu dle plánů. Ta světla na konci tunelů 
opravdu vidět jsou. Jsou to nová nebo 
zmodernizovaná pracoviště, která se 
pro pacienty, ale také pro zaměstnan-
ce tímto připravují.
 Stýská se vám po původní profe-
si chirurga?
Já jsem na sálech strávil opravdu dlou-
há, dlouhá léta a určitě mám na co 
vzpomínat a vzpomínám i rád. Na dru-
hou stranu bych nechtěl dělat věci na-
půl. Medicína jde strašně rychle dopře-
du a já si neumím představit, že bych 

si na ty sály jen tu a tam odskočil, když 
se mi to právě hodí. To opravdu ne-
jde, to bych nemohl pacientům ani ko-
legům udělat (smích). A tím, že s léka-
ři jsem v kontaktu každý den, tak ne-
mám ale pocit, že bych byl medicíně 
nevěrný. Nejsem, jen ji nyní dělám z ji-
ného úhlu.
 Za vašeho působení se Krajská 
zdravotní rozrostla o nemocnice 
v Litoměřicích a v Rumburku. Máte 
v tomto směru ve výhledu ještě dal-
ší akvizice? 
V tento moment jsme rádi, že se obě 
nemocnice plnohodnotně do naší 
společnosti začlenily. Co bude dál, je 
ve hvězdách. A hlavně tohle není otáz-
ka na mě, ale na našeho akcionáře, což 
je Ústecký kraj.
 Kde vidíte KZ v horizontu dalšího 
desetiletí? 
To je přece jasné – jako moderní, sta-
bilní společnost, jejíž nemocnice po-
skytují tu nejkvalitnější možnou zdra-
votní péči, která plně odpovídá medi-
cíně a potřebám 21. století. A také ja-
ko společnost, která je schopná svým 
zaměstnancům vytvořit pracovní pod-
mínky takové, že v ní budou chtít pra-
covat. To jsou pro mě dvě základní vi-
ze, kterým já osobně přikládám tu nej-
větší prioritu.

Připravila redakce, foto archiv KZ

Základní informace
o Krajské zdravotní, a.s.
  Celkový majetek společnosti: 

5 480 439 000 Kč

  Roční obrat (2021) 12 032 mil. Kč

  Počet zaměstnanců celkem 9 077 
z toho lékařů 1 222, sester 3 025

  Počet lůžek celkem 3 978, z toho: 
• nemocnice Děčín 308 
• nemocnice Teplice 478 
• nemocnice Most 766 
• nemocnice Chomutov 458 
• nemocnice Litoměřice 555 
• nemocnice Rumburk 127 
•  Masarykova nemocnice  

v Ústí nad Labem 1286

Akciová společnost Krajská zdravot-
ní provozuje od svého vzniku v roce 
2007 společně s Fakultou zdravot-
nických studií UJEP již 13 klinických 
pracovišť. 

Na oblíbenou běžeckou akci se do  
Ústí opět sjedou tisíce sportovců 
všech věkových kategorií a ze všech 
koutů Evropy.
Mattoni 1/2Maraton Ústí nad Labem, 
který spadá do běžecké série Run-
Czech, patří už dlouho mezi oblíbe-
né tuzemské běžecké závody. Nejen, 

že závodníci probíhají jedinečnou tra-
sou skrz chemický závod Spolchemie, 
ale také zde docilují velmi rychlé časy. 
Kromě hlavního závodu bude i letos 
na programu také DM Rodinný běh či 
Český pohár v para cyklistice (hand-
bike). Elektronické registrace jsou již 
spuštěny. (od dop.) Foto je ilustrační

Ústecký půlmaraton bude opět výjimečný
Šest měsíců zbývá do startu nejoblíbenější sportovní události 
v krajském městě. Mattoni 1/2Maraton Ústí nad Labem s po-
řadovým číslem 13 se letos uskuteční 16. září.

BMW ŘADY 5 TOURING.
OD 19 990 KČ BEZ DPH MĚSÍČNĚ.
Kopecký auto, s.r.o.

*Tato příkladová kalkulace byla vytvořena pro model BMW 520d xDrive Touring s pořizovací cenou 1 685 543 Kč vč. DPH. Uvedená splátka operativního leasingu je kalkulována pro délku 
nájmu 60 měsíců a roční nájezd 20 000 km a s DPH činí 24 189 Kč. Splátka obsahuje povinné ručení, havarijní pojištění a pojištění skel. Detaily konfigurace a ceny vozu a kalkulaci financování 
Vám poskytne autorizovaný partner BMW v České republice. Každá žádost o financování podléhá schválení ze strany BMW Financial Services Czech Republic s.r.o. Smlouvy o financování 
mohou být uzavřeny pouze v písemné formě. Podmínky operativního leasingu jsou dostupné na www.bmwfs.cz. Tato akce platí do odvolání, nejpozději do 30.06.2023. 
Uvedená fotografie je ilustrativní.
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Tipy na výlety v Českém středohoří
Je jaro a s ním se turistická sezóna rozebíhá naplno. Dnes vás, 
vážení a milí čtenáři, zveme do Českého středohoří. Příležitostí 
pro turistické trasy a zajímavosti je tu bezpočet. Přijeďte se pře-
svědčit…

Každý, kdo přijíždí od Prahy na sever 
Čech, se může kochat krásou zvrásně-
né a magické krajiny Českého středo-
hoří, kterou tyto sopečné vrcholy po-
krývají.

Již na první pohled upoutá bájná ho-
ra Říp. Řeka Labe, která do České-
ho středohoří vtéká „Portou Bohe-
mikou“, dělí krajinu na dvě části. Té 
západní dominuje Milešovka, Há-
zmburk, Bořeň či Lounské vrchy sava-
nového typu. Té východní části zase 
Radobýl, Varnhošť a Buková hora. Ús-
tecko se může pochlubit krásnými vo-
dopády a jeskyněmi skrytými ve sva-
zích mimo pohledy lidí.

Přírodní krásy Českého středohoří do-
kázal ocenit slavný německý cesto-
vatel Alexander von Humboldt, kte-
rý označil výhled z Milešovky (nejvě-
trnější místo v Česku) za nejkrásnější 
na světě, nebo Johan Wolfgang Goe-
the, jehož citát při výstupu na Varhošť 
zněl: „Nu napohled to zemský ráj, ze-
lené moře se vlní, lesy po kopcích šu-
mí, dole řeka zpívá, snívá se tu, snívá“.

Historie této oblasti je bohatá a zmín-
ky o ní najdeme již ve Starých pověs-
tech českých, ať už to je Praotec Čech 
a Říp, Přemysl Oráč a Stadice, Old-
řich s Boženou a Peruc nebo Luc-
ká válka.  Zdejší zříceniny dominují-
cí na špičkách vrcholů můžeme obdi-
vovat, když se vydáme „Žižkovou stez-
kou Zemí hradů“. Naopak lidovou 
architekturu zasahující až do soused-
ního Kokořínska najdete, vydáte-li se 
„Stezkou loupežníka Štětky“ nebo vás 
cesta zavede do lidového skanzenu 
v Zubrnicích.

Klasickým centrem Středohoří byly 
vždy „Máchovy“ Litoměřice. Historic-
ké město se dnes může pochlubit mi-
mo jiné biskupským Dómem, hradeb-
ním opevněním, středověkými skle-
py vedoucími až do gotického hradu. 
Vinné révě, které se na březích La-
be velmi dobře daří, zdejší lidé ji již 
od dob Přemyslovců věnovali náleži-
tou péči. Svou historii zde má i ovoc-
nářství. Snad proto se největší výsta-
va – Zahrada Čech, pořádá právě v Li-
toměřicích.

Za návštěvu jistě stojí i Roudnice nad 
Labem se svým zámkem a historic-
kým centrem. Muzeum těžby české-
ho granátu naleznete zase v Třebe-
nicích. Odtud pocházejí šperky, které 
daroval J. W. Goethe své lásce Ulrice 
von Levetzow. Kousek od Litoměřic 
naleznete městskou pevnost Tere-
zín, unikátní svým hradebním opev-
něním a připomínající zločiny druhé 
světové války.

Ústí nad Labem se již historicky pro-
filovalo spíše průmyslově. Najdeme 
zde celou řadu významných podniků 
i krásné vilové stavby jejich majitelů. 
Zajímavostí je šikmá věž chrámu Na-
nebevzetí Panny Marie, hrad Střekov, 
zámeček Větruše nebo místní ZOO.

Památková rezervace v Úštěku se 
může pochlubit ptačími domky, ty-
pickými jarmarky a netypickými mu-

zei. A pokud hledáte něco opravdu 
výstavního, navštivte zámky Ploskovi-
ce, Libochovice nebo Krásné Březno.

A příležitosti pro aktivní turistiku? 
Těch je tu nepřeberně, a to i když se 
vydáte na kole například Labskou 
stezkou, nebo si vyšlápnete na něja-
ký ten vrchol s vyhlídkou.

Zdroj: Turistický portál Brána do Čech

Labské údolí

Památník Terezín

Zámek Roudnice nad Labem

Hrad Kostomlaty

Ptačí domky Úštěk

Litoměřice Třebenické muzeum granátu

Nejvyšší hora Českého středohoří Milešovka


